
Zápis 

z 10. zasedání Finančního výboru Zastupitelstva města Nového Města na Moravě

konaného dne 11.2.2025

________________________________________________________________________________

Přítomni: MUDr. Václav Peňáz, Ph.D. Vojtěch Hrouda, Ing. Vladimíra Ondráčková, Tereza 
Orosová, Ing. Lukáš Německý (dostavil se po projednání bodu 2 – avizoval pozdější příchod), 
Pavel Kulka (omluvil se po projednání bodu 3 – avizoval dřívější odchod)

Omluveni:  Martin Junek                                                                                                  

Hosté:  Michal Šmarda, starosta města, Ing. Martina Slámová, vedoucí finančního odboru MěÚ 

k bodu 1) 

Dnešní jednání finančního výboru zahájil a řídil předseda finančního výboru MUDr. Václav Peňáz.

Seznámil členy finančního výboru s navrženým programem dnešního jednání.  Žádné návrhy na
doplnění programu vzneseny nebyly.

Předložený program byl všemi členy finančního výboru odsouhlasen.

Program:

1. Zahájení zasedání

2. Rozpočtové opatření na rok 2025 – ZM

3. Žádost o poskytnutí individuální neinvestiční dotace - Světový pohár horských kol

4. Žádost o spolufinancování provozu Domova Pomněnka na rok 2025

5. Žádost Sportovního klubu NMNM o neinvestiční dotaci – zajištění provozu Vysočina Arény pro

    sportování veřejnosti 

6. Různé – Odměňování samosprávných orgánů města - informace starosty města

7. Návrhy výboru/členů výboru

Hlasování: PRO: 5, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0 - schváleno

k bodu 2) 
Ing.  Martina  Slámová,  vedoucí  finančního  odboru  MěÚ,  seznámila  členy  finančního  výboru  s
návrhem rozpočtového opatření, které je předkládáno z důvodu potřeby převést nedokončené akce z
roku 2024 do roku 2025 a snížit přijaté transfery o dotaci, která oproti původnímu předpokladu
přišla již v roce 2024 a musí tak být z rozpočtu na rok 2025 stažena. Dále se zařazuje do rozpočtu
města na 2025 nová investiční akce Soškova – Centrum služeb a řemesel, která byla v zásobníku
akcí. Těmito úpravami se navýší schodek hospodaření na rok 2025 o částku 47 501 100,- Kč na
celkovou výši 126 987 800,- Kč 

Finanční  výbor  uvedenou  problematiku  projednal  a  doporučuje  zastupitelstvu  města  k
odsouhlasení rozpočtové opatření na rok 2025 dle předloženého návrhu.
Hlasování: PRO: 5, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0 – schváleno 



k bodu 3) 

Členům finančního výboru byla předložena k projednání žádost spolku SINGLETRAIL Moravský 
kras o poskytnutí individuální neinvestiční  dotace ve výši 500 000, - Kč na projekt Světový pohár 
horských kol,  který se uskuteční v Novém Městě na Moravě ve dnech 23.5.2025 až 25.5.2025. 

Po proběhlé diskusi předložil člen finančního výboru pan Ph.D. Vojtěch Hrouda návrh usnesení ke
hlasování v tom smyslu, že finanční výbor přidělení dotace nedoporučuje.
Finanční výbor nedoporučuje přidělení dotace na realizaci projektu Světový pohár horských kol
v Novém Městě na Moravě. 
PRO: 1, PROTI: 5, ZDRŽEL SE: 0 – neschváleno 
 
Po neodsouhlasení návrhu pana Hroudy přistoupil předseda finančního výboru k hlasování o návrhu
usnesení v tom smyslu, že finanční výbor přidělení dotace doporučuje. 
     
Finanční  výbor  doporučuje  zastupitelstvu  města  k  odsouhlasení  poskytnutí  individuální
neinvestiční dotace spolku SINGLETRAIL Moravský kras  na realizaci projektu Světový pohár
horských kol v Novém Městě na Moravě ve výši 500 000,- Kč.  
PRO:  5, PROTI: 1, ZDRŽEL SE: 0  – schváleno

                                                

Po proběhlém hlasování k tomuto bodu se z jednání omluvil pan Pavel Kulka. 

    

k bodu 4)                                                                                                                        
Členům  finančního  výboru  byla  předložena  k  projednání  žádost  Diakonie  ČCE  –  střediska  v
Myslibořicích o spolufinancování provozu Domova Pomněnka v Novém Městě na Moravě pro rok
2025,  a  to  v  souladu  s  rozhodnutím zastupitelstva  města  ze  dne  14.12.2015.  Pro  rok  2025  je
stanovena ze strany Kraje Vysočina spoluúčast financování provozu pobytové služby domova se
zvláštním režimem z jiných zdrojů na 5%. 
Radou města je navrhováno poskytnutí příspěvku ve stejné výši jako v loňském roce, tj. ve výši
33.000,-  Kč na  jednoho uživatele  služby na  rok.  Ke dni  podání  žádosti,  tj.  12.12.2024 bylo  v
zařízení pečováno o 20 obyvatel s trvalým pobytem v Novém Městě na Moravě a jeho místních
částech, celkový příspěvek města tedy činí 660 000,- Kč.  Rozhodné období pro stanovení počtu
klientů po výpočet příspěvku je stav ke dni podání žádosti.       

Finanční  výbor  uvedenou  problematiku  projednal  a  doporučuje  zastupitelstvu  města  k
odsouhlasení  poskytnutí  neinvestičního  příspěvku  (daru)  Diakonii  ČCE  –  středisko  v
Myslibořicích na spolufinancování provozu Domova Pomněnka v Novém Městě na Moravě na
rok 2025 ve výši 660 000, - Kč. 

PRO: 5, PROTI: 0,  ZDRŽEL SE: 0 – schváleno                                                                              

k bodu 5)

Členům finančního výboru byla předložena k projednání žádosti Sportovního klubu Nové Město na
Moravě o poskytnutí neinvestiční dotace ve výši 520 000,- Kč na zajištění služeb provozu Vysočina
Arény pro sportování veřejnosti. 

Diskutovala se otázka kladů a záporů podpory sportovních subjektů, a to buď formou každoročního
automatického zařazení do rozpočtu nebo formou individuálních žádostí .



Na dotazy členů finančního výboru odpovídal starosta města (princip podpory sportovních aktivit, 
přínos z poplatků z ubytovací kapacity, finanční vyjádření zisku z akce pro město, mimořádné 
náklady na úklid související s akcí). 

Finanční  výbor  uvedenou  problematiku  projednal  a  doporučuje  zastupitelstvu  města  k
odsouhlasení  poskytnutí  neinvestiční  dotace  Sportovnímu  klubu  Nové  Město  na  Moravě  na
zajištění služeb provozu Vysočina Arény pro sportování veřejnosti ve výši 520 000,- Kč. 

PRO: 5, PROTI: 0,  ZDRŽEL SE: 0 – schváleno     

Dále finanční výbor doporučuje radě města zabývat se změnami ve smlouvě o poskytnutí dotace
ve  smyslu  zapracovat  do  příští  smlouvy  podmínky  čerpání  dotace  -  např.  min.  počet  hodin
vyhrazených pro veřejnost apod. 

        

k bodu 6) 

Finanční  výbor  bere  na  vědomí informaci  starosty  města  k  problematice  odměňování
samosprávných orgánů města, kdy došlo k přeplatku za období 10/2022 – 12/2024 u starosty a
uvolněného místostarosty na měsíčních hrubých odměnách, a to z důvodu chybného zařazení do
velikostí kategorie města s tím, že na tyto přeplatky byly uzavřeny dohody o srážkách ze mzdy tak,
aby byl přeplatek sražen do konce volebního období. 

Finanční  výbor  bere  na  vědomí informaci  vedoucí  finančního  odboru  Ing.  Martiny  Slámové
ohledně  opětovného  zahájení  procesu  vydání  opatření  obecné  povahy  k  problematice  daně  z
nemovitostí, a to z důvodu právní jistoty a odstranění případných pochybností o postupu při jeho
vydání v návaznosti na rozsudek Krajského soudu v Ústí nad Labem. 

k bodu 7) Návrhy výboru/členů výboru

Předseda finančního výboru MUDr. Václav Peňáz informoval členy finančního výboru o rozeslání 
dotazníku příspěvkovým organizacím města, nyní se shromažďují odpovědi z dotazníků, na dalším 
jednání se bude finanční výbor zabývat jejich vyhodnocením. 
          
             

MUDr. Václav Peňáz
předseda finančního výboru
                    


